

# CHÂTEAU L'HOSPITALET

## *Grand Vin*

En bordure du littoral, le Château de l'Hospitalet surplombe la Méditerranée d'une centaine de mètres. Bénéficiant d'un climat méditerranéen semi aride, à variante hivernale douce, le vignoble dispose de conditions climatiques exceptionnelles: la chaleur et le soleil méditerranéens sont atténués par l'altitude, ce qui permet une maturation lente des raisins, condition idéale pour une belle expression aromatique des vins et des tannins. Deux types de sol contribuent à la complexité aromatique, à la finesse et à l'élégance de cette cuvée. Les sols marno-calcaires du Gargasien, au pied de la falaise, riches en fossiles, fournissent aux ceps une alimentation en eau tout au long de l'été malgré l'absence de pluies estivales.

Located on the coast, Château de l'Hospitalet looks down on the Mediterranean from a height of a hundred meters. Having a semi-arid Mediterranean climate with mild winters, the vineyard enjoys exceptional climatic conditions: the quantity of sunshine and the heat stored during the day by the limestone and released to the grapes at night, and the effect of the Mediterranean which reduces temperature differences and the altitude which counteracts the summer heat. Two types of soil contribute to the generosity, aromatic complexity and liveliness and freshness of this cuvée: the Gargasian marl-limestone at the foot of the cliff is rich in fossils and provides water to the vine stocks all through summer in spite of the absence of summer rain.





AOP  
LA CLAPE



La robe est grenat. Le nez, intense, est dominé par les arômes d'épices et de fruits mûrs (cassis). La bouche présente des tanins soyeux et fins soulignant la fraîcheur fruitée de ce vin.

The colour is dark garnet. The intense nose is dominated by spicy and ripped fruits (blackcurrant) aromas. The mouth presents silky and fine tannins underlining the fruity freshness of this wine.

Cépages : Syrah | Grenache | Mourvèdre

AOP  
LA CLAPE



Robe or, d'un jaune pâle. Nez puissant et frais. Arômes de fruits à chair blanche (poire et coin), senteurs de garrigue, avec des notes de miel et d'épices. Bouche d'une grande finesse et d'une belle minéralité, notes iodées avec des touches de poivre blanc et de silex. Beaucoup de fraîcheur sur la finale avec des notes de miel d'acacia.

Golden pale yellow colour. Powerful and fresh on the nose. Aromas of citrus fruit, white flesh fruits such as pear, scents of garrigue and anise, notes of roasted hazelnuts. Mouth of great finesse and a beautiful minerality, iodized notes with touches of white pepper and flint. A lot of freshness on the finish with notes of acacia honey.

Cépages : Grenache blanc |  
Bourboulenc | Vermentino